



Ref No.: 100/24/1 /736
Date: 5 /6/2023

Council of Deans Decision 160 / 27 / 2022-2023

Based on the recommendation of the Bylaws and Regulations Committee, the Council of Deans at its meeting (27) held on May 24, 2023, decided to approve the "Policy for student admission at the American University of Madaba AUM" as attached.

President and Council Chairman


Prof. Mamoun Akroush



Cc:

- President Assistants
- President office
- Internal audit
- All faculties and Deanships
- Registration Dep.
- Accreditation and Quality Assurance Dep.
- Marketing Dep.

100/40/1
111/66/1



سياسة قبول الطلبة في الجامعة الأميركية في مادبا AUM

D.C Decision No. 118 /18/ 2021-2022

Amendments:

D.C Decision No. 160 /27/ 2022-2023

Tel. +962 5 329 4444 – Fax +962 2 329 4445

P.O. Box 99- Madaba 17110- E-mail: info@aum.edu.jo – www.aum.edu.jo

March 10, 2022

May 24, 2023



سياسة قبول الطلبة في الجامعة الأميركية في مادبا AUM

أولاً: تقوم سياسة القبول في الجامعة الأميركية في مادبا على حصول الطالب على شهادة الثانوية العامة أو ما يعادلها بغض النظر عن الجنس أو العرق أو اللون أو الدين أو العمر أو التحديات الجسدية.

ثانياً: القبول في برنامج البكالوريوس

أ. شروط القبول في برنامج البكالوريوس

1- الطلبة الحاصلون على شهادة الثانوية العامة أو ما يعادلها:

- أ- شروط القبول:
 1. الحصول على شهادة الثانوية العامة الأردنية أو ما يعادلها.
 2. تحقيق الحد الأدنى لمعدلات القبول في شهادة الثانوية العامة المطلوبة للإلتحاق في الجامعات الأردنية الخاصة للطلبة لدراسة التخصص المطلوب وفقاً للسياسة العامة لقبول الطلبة في الجامعات الأردنية لمرحلة البكالوريوس سنة القبول.
 3. اجتياز الإمتحانات وأية شروط أخرى تحددها وزارة التربية والتعليم الأردنية لبعض الجنسيات.
 4. الإلتزام بأسس القبول وفروع الثانوية العامة المقبولة في التخصص المراد دراسته وفقاً للسياسة العامة لقبول الطلبة في الجامعات الأردنية لمرحلة البكالوريوس سنة القبول وأية شروط إضافية تطلبها الوزارة من الطالب.
 5. أن لا يكون الطالب مفصولاً سابقاً من الجامعة الأميركية في مادبا أو أية جامعة أخرى لأسباب تأديبية.

ب- الوثائق المطلوبة:

1. صورة مصدقة من شهادة الثانوية العامة أو ما يعادلها.
2. كشف علامات شهادة الثانوية العامة الأردنية أو ما يعادله مصدق.
3. معادلة شهادة الثانوية العامة لطلبة الشهادات الأجنبية، أو الشهادات العربية مصدقة من وزارة التربية والتعليم الأردنية.
4. صورة مصدقة عن الوثيقة الرسمية (هوية أحوال مدنية للأردنيين، شهادة الميلاد، جواز سفر، هوية الأحوال المدنية لأبناء الأردنيين).
5. صورة شخصية ملونة حديثة عدد (2).
6. صورة عن دفتر خدمة العلم (للأردنيين الذكور) أو شهادة الإعفاء.
7. البطاقة الأمنية للطلبة السوريين أو رقم المفوضية.
8. وثيقة الإقامة للطلبة غير الأردنيين المقيمين في الأردن.
9. عدم ممانعة للدراسة في الجامعة، كما هو مطلوب من بعض الجنسيات (على الطلبة غير الأردنيين مراجعة الملحقيات الثقافية لبلادهم في الأردن).

2- الطلبة الحاصلون على شهادة الدبلوم المتوسط، والراغبون في التيسير:

أ- شروط القبول:

1. اجتياز امتحان الشهادة الجامعية المتوسطة (الامتحان الشامل) و تحقيق الحد الأدنى من معدلات الشامل المطلوبة لدراسة التخصص المراد التيسير له وفقاً للسياسة العامة لقبول الطلبة في الجامعات الأردنية من خلال التيسير سنة القبول.



2. اجتياز الامتحان التأهيلي لغايات التسجيل للأردنيين الحاصلين على الدبلوم غير الأردني وللطلبة الاردنيين الحاصلين على شهادة دبلوم كليات مجتمع ولم يشملهم نظام الامتحان الشامل، وتحقيق الحد الأدنى من معدلات القبول المطلوبة لدراسة التخصص المراد التسجيل له وفقا للسياسة العامة لقبول الطلبة في الجامعات الاردنية من خلال التسجيل سنة القبول.
3. ان تكون دراسته للمواد السابقة منتظمة.
4. أن يُناظر التخصص في الدبلوم التخصص المراد التسجيل فيه في البكالوريوس وفق قوائم تخصصات تقرر لهذه الغاية.

ب- الوثائق المطلوبة:

1. مصدقة الشامل لشهادة الدبلوم مصدقة من وزارة التعليم العالي والبحث العلمي الأردنية.
2. كشف العلامات مصدق.
3. معادلة الدبلوم إذا كانت شهادة الدبلوم صادرة من خارج الأردن، وكتاب رسمي من وزارة التعليم العالي في البلد التي صدرت عنها الشهادة، أو من سفارة هذه الدولة في الأردن، يفيد بأن شهادة الدبلوم تؤهل حاملها لمواصلة تعليمه الجامعي لمستوى البكالوريوس في دولته، ويستثنى من هذا الشأن الطلبة حاملو الجنسية الأردنية، الذين يتوجب عليهم معادلة شهادة الدبلوم من وزارة التعليم العالي الأردني.
4. صورة مصدقة عن الوثيقة الرسمية (هوية أحوال مدنية للأردنيين، شهادة الميلاد، جواز سفر، هوية الأحوال المدنية لأبناء الأردنيات).
5. صورة شخصية ملونة حديثة عدد (2).
6. صورة عن دفتر خدمة العلم (للأردنيين الذكور) او شهادة الاعفاء .
7. البطاقة الأمنية للطلبة السوريين او رقم المفوضية
8. وثيقة الإقامة للطلبة غير الاردنيين المقيمين في الاردن
9. عدم ممانعة للدراسة في الجامعة، كما هو مطلوب من بعض الجنسيات.

3- الطلبة المنتقلون من جامعات اخرى

أ- شروط القبول:

1. ان تكون الجامعة المنتقل منها الطالب معترف بها من قبل وزارة التعليم العالي والبحث العلمي.
2. ان تكون دراسته السابقة منتظمة.

ب- الوثائق المطلوبة:

1. كشف علامات مصدق من الجامعة المنتقل منها الطالب.
2. وصف للمواد الدراسية مصدق من الجامعة التي انتقل منها الطالب.
3. كتاب من موقع الوزارة الإلكتروني يشهد باعتراف وزارة التعليم العالي والبحث العلمي للجامعات الأجنبية.
4. صورة مصدقة عن الوثيقة الرسمية (هوية أحوال مدنية للأردنيين، شهادة الميلاد، جواز سفر، هوية الأحوال المدنية لأبناء الأردنيات).
5. صورة شخصية ملونة حديثة عدد (2).
6. صورة عن دفتر خدمة العلم (للأردنيين الذكور) او شهادة الاعفاء .
7. البطاقة الأمنية للطلبة السوريين او رقم المفوضية.
8. وثيقة الإقامة للطلبة غير الاردنيين المقيمين في الاردن.
9. عدم ممانعة للدراسة في الجامعة، كما هو مطلوب من بعض الجنسيات.



ب. إجراءات القبول

- 1- على جميع الطلبة المتقدمين الراغبين بالالتحاق بالجامعة تعبئة طلب الالتحاق وإرفاق جميع الوثائق المطلوبة و تقديمه الى دائرة القبول والتسجيل.
- 2- في حالة ان الطالب حقق شروط القبول في التخصص المطلوب واحضار جميع الوثائق يتم اصدار رقم جامعي للطالب بعد دفع الرسوم المطلوبة.
- 3- يوجه الطالب لاجراء امتحانات تحديد المستوى المطلوبة (عربي، انجليزي، حاسوب) وتوقيعه على تعهد بعلمه بالمواعيد المحددة لاجراء الامتحانات وبخلاف ذلك يعتبر راسب.
- 4- يتم توجيه الطالب لزيارة القسم الاكاديمي المعني لإرشاده بالمواد الدراسية التي يجب ان يسجلها في فصله الدراسي الاول.
- 5- بعد عملية الارشاد الأكاديمي يعود الطالب الى دائرة القبول و التسجيل لتسجيل المواد الدراسية و اصدار الجدول الدراسي له.

ج. شروط معادلة المواد الدراسية عند القبول برنامج البكالوريوس

- تتم المعادلة للطلبة المنتقلين او المجسرين وفقا للشروط الآتية:
- 1- أن تكون عدد الساعات المعتمدة للمادة المطلوب معادلتها تساوي عدد الساعات المعتمدة للمادة في الجامعة الأميركية في مادبا أو أكثر.
 - 2- أن يكون المحتوى العلمي للمادة المعادلة مناظراً للمادة في الجامعة الأميركية في مادبا بحدود 80% على الأقل.
 - 3- أن تكون المادة المطلوب معادلتها ضمن الخطة الدراسية للتخصص الذي سيلتحق به الطالب.
 - 4- يحسب للطالب المنتقل ما لايزيد عن 50% من مواد الخطة الدراسية للتخصص المنتقل إليه الطالب في الجامعة الأميركية في مادبا باستثناء تخصص الصيدلة تتم المعادلة 25% من من الخطة الدراسية.
 - 5- أن يكون الطالب قد اجتاز المساق بنجاح على ان تكون علامته او تقديره في المادة المطلوب معادلتها لا يقل عن (50%) او ما يعادلها.
 - 6- لا تعادل للطالب امتحانات المستوى.
 - 7- لا تعادل للطالب المواد التي رسب فيها.
 - 8- لا تحسب المواد المعادلة في حساب المعدل الفصلي والتراكمي للطالب.
 - 9- أن لا يكون قد مضى على دراسة المواد المطلوب معادلتها أكثر من خمس سنوات للمواد العلمية وسبع سنوات للمواد الانسانية.

د. إجراءات معادلة المواد الدراسية

- 1- في حالة قبول الطالب المنتقل من جامعة أخرى أو المجسر عليه التقدم بطلب لمعادلة مواد دراسية سبق له ان انجزها سابقا الى دائرة القبول و التسجيل و الذي بدوره يسلمها الى عمادة كلية الطالب لاجراء المعادلة.
- 2- تتم معادلة المواد في القسم الأكاديمي للطالب وفق السياسات الواردة اعلاه.
- 3- بعد اتمام المعادلة في القسم الأكاديمي يتم إرسال المعادلة الى دائرة القبول و التسجيل.
- 4- تقوم دائرة القبول والتسجيل بإتمام اجراءات المعادلة و اعلام الطالب بالمواد الدراسية التي تمت معادلتها.
- 5- يمنح الطالب مدة فصلين دراسيين من تاريخ قبوله في الجامعة للمراجعة و الاعتراض على المعادلة وبخلاف ذلك يحتاج الطالب لقرار من مجلس العمداء بالموافقة للقسم العلمي بمراجعة المعادلة و إجراء تعديل عليها.



القبول في برنامج الماجستير

ثالثاً:

أ. شروط القبول في برنامج الماجستير

1. ان تكون الجامعة التي أنهى منها الطالب البكالوريوس معترف بها من قبل وزارة التعليم العالي والبحث العلمي الأردنية
2. ألا يقل تقدير الطالب في الشهادة الجامعية الأولى عن جيد، أو ما يعادله ويجوز للحاصل على درجة البكالوريوس بتقدير مقبول أو ما يعادله التقدم بطلب الالتحاق في برنامج الماجستير وفقاً للشروط الواردة في السياسة العامة لقبول الطلبة في الجامعات الأردنية لمرحلة الدراسات العليا لسنة قبوله.
3. أن تكون دراسته في مرحلة البكالوريوس منتظمة.
4. يسمح للطلبة الحاصلين على درجة البكالوريوس بالانتساب، التقدم بطلبات التحاق للبرامج في حال تحقيق الشروط الواردة في السياسة العامة لقبول الطلبة لمرحلة الدراسات العليا النافذة سنة قبوله.
5. أن يجتاز الطالب امتحان القدرات للغة الإنجليزية ضمن المعدلات المطلوبة في التخصص.

ب. الوثائق المطلوبة

1. صورة مصدقة من شهادة البكالوريوس أو ما يعادلها.
2. كشف علامات مصدق عن شهادة البكالوريوس الأردنية أو ما يعادلها.
3. معادلة شهادة البكالوريوس لطلبة الشهادات الأجنبية، أو الشهادات العربية من وزارة التعليم العالي والبحث العلمي .
4. صورة مصدقة عن الوثيقة الرسمية (هوية أحوال مدنية للأردنيين، شهادة الميلاد، جواز سفر، جواز سفر لغير الأردنيين هوية الأحوال المدنية لأبناء الأردنيات).
5. صورة شخصية ملونة حديثة عدد (2).
6. صورة عن دفتر خدمة العلم (للأردنيين الذكور) أو شهادة الاعفاء.
7. تقديم ما يثبت نجاحه في امتحانات القدرات للغة الانجليزية.
8. البطاقة الأمنية للطلبة السوريين أو رقم المفوضية.
9. وثيقة الإقامة للطلبة غير الاردنيين المقيمين في الاردن.
10. عدم ممانعة للدراسة في الجامعة، كما هو مطلوب من بعض الجنسيات (على الطلبة غير الأردنيين مراجعة الملحقيات الثقافية لبلادهم في الأردن لتزويد الجامعة بالكتاب).

ج. إجراءات القبول

تقدم طلبات الالتحاق في البرنامج على النموذج المعد لهذا الغرض إلى دائرة القبول والتسجيل خلال الفترة التي يحددها المجلس ، وترفق بتلك الطلبات جميع الأوراق الثبوتية اللازمة.





Policy for student admission at the American University of Madaba AUM

D.C Decision No. 118 /18/ 2021-2022

Amendments:

D.C Decision No. 160 /27/ 2022-2023

Tel. +962 5 329 4444 – Fax +962 2 329 4445

P.O. Box 99- Madaba 17110- E-mail: info@aum.edu.jo – www.aum.edu.jo

March 10, 2022

May 24, 2023



Policy for student admission at the American University of Madaba AUM

First The admission policy at the American University of Madaba is based on student obtaining a high school diploma or its equivalent, regardless of gender, race, color, religion, age, or physical challenges.

Second Admission to the undergraduate program

A- Admission requirements and documents:

1- Students who have obtained General Secondary Education Certificate or its equivalent.

a- Admission requirements:

1. Obtaining the Jordanian General Secondary Education Certificate or its equivalent.
2. Meeting the minimum acceptance grades required to study in private Jordanian universities according to the general policy for student admission to Jordanian universities for the Bachelor's level in the year of admission.
3. Passing the test administered by the Jordanian Ministry of Education, along with any additional requirements determined by the ministry for certain nationalities.
4. Adherence to the admission criteria and accepted streams of the General Secondary Education Certificate for the desired specialization in accordance with the general policy for student admission to Jordanian universities for the Bachelor's level in the year of admission
5. Not having been previously expelled from the American University in Madaba or any other university for disciplinary reasons.

b- Documents required

1. Certified copy of the General Secondary Education Certificate, or its equivalent.
2. Certified grades transcript of the General Secondary Education Certificate, or its equivalent.
3. Certificated equivalency of the foreign high school certificate or Arab certificate.
4. Certified Copy of official identification document (Jordanian civil status ID, birth certificate, passport, or civil status ID for the children of Jordanian women).
5. Two recent colored passport-sized photographs.
6. Copy of military service book (for Jordanian males) or exemption certificate.
7. Security card for Syrian students or the identification number of the commission.
8. Residence permits for non-Jordanian students residing in Jordan.
9. Non-Jordanian students should contact their respective cultural attachés in Jordan to provide the university with a letter of no objection for studying at the university, as required by certain nationalities.



2- Students who have obtained college diploma and wish to pursue a bachelor's degree (through "tajseer" or "bridging")

a- Admission requirements:

1. Passing the comprehensive exam for the purpose of bridging and meet the minimum acceptance grades required to study in private Jordanian universities according to the general policy for student admission to Jordanian universities through "tajseer" in the year of admission.
2. Passing the qualifying exam for the purpose of bridging for Jordanians who hold a non-Jordanian college diploma and for Jordanian students who hold a community college diploma and are not covered by the comprehensive examination system
3. Previous studies should have been completed in a regular full-time mode.
4. The specialization in the diploma should match in contents the desired major in the bachelor's degree program.

b- Documents required

1. Certified copy of the college diploma certificate.
2. Certified grades transcript.
3. If the diploma certificate is issued from outside Jordan, the university must be provided with the college diploma equivalence and an official letter from the Ministry of Higher Education in the country of issuance, or from the embassy of that country in Jordan, stating that the diploma qualifies the holder to pursue undergraduate studies at the bachelor's level in their country. Jordanian nationals are exempted from this requirement and are required to obtain the diploma equivalence from the Jordanian Ministry of Higher Education.
4. Certified Copy of official identification document (Jordanian civil status ID, birth certificate, passport, or civil status ID for the children of Jordanian women).
5. Two recent colored passport-sized photographs.
6. Copy of military service book (for Jordanian males) or exemption certificate.
7. Security card for Syrian students or the identification number of the commission.
8. Residence permits for non-Jordanian students residing in Jordan.
9. Non-Jordanian students should contact their respective cultural attachés in Jordan to provide the university with a letter of no objection for studying at the university, as required by certain nationalities.

3- Transferred Students from other universities

A- Admission requirements



1. Previous studies should be conducted at a university recognized by the Ministry of Higher Education and Scientific Research.
2. Previous studies should have been completed in a regular full-time mode.

B- Documents required

1. A certified transcript from the transferring university.
2. Course description, certified by the university from which the student is transferring.
3. An official letter from the Ministry's website certifying the recognition of foreign universities by the Ministry of Higher Education and Scientific Research.
4. Certified Copy of official identification document (Jordanian civil status ID, birth certificate, passport, or civil status ID for the children of Jordanian women).
5. Two recent colored passport-sized photographs.
6. Copy of military service book (for Jordanian males) or exemption certificate.
7. Security card for Syrian students or the identification number of the commission.
8. Residence permits for non-Jordanian students residing in Jordan.
9. Non-Jordanian students should contact their respective cultural attachés in Jordan to provide the university with a letter of no objection for studying at the university, as required by certain nationalities.

B-Admission procedures

1. All applicants who wish to join the university are required to fill out the admission application and submit all the required documents to the Admission Department.
2. If the student meets the admission requirements for the desired major, a university ID number is issued after payment of the required fees.
3. The student is directed to take the required placement exams (Arabic, English, and Computer) and sign a commitment stating their awareness of the designated exam dates. Failure to comply with this commitment will result in being considered as having failed.
4. The student is directed to visit the concerned academic department for guidance on the courses they should enroll in during their first semester.
5. After the academic advising process, the student returns to the Admission and Registration Department to enroll in the courses and receive their class schedule.

C- Course Equivalency

The course equivalency is determined for transfer or bridging students based on the following conditions:

1. The number of credit hours for the course to be equivalently transferred should be equal to or greater than the number of credit hours for the equivalent course at the University of Madaba.



2. The academic content of the course being transferred should closely match at least 80% of the content of the equivalent course at the University of Madaba.
3. The course to be equivalently transferred should be part of the study plan for the student's intended major.
4. A maximum of 50% of the courses in the study plan of the transferred student at the University of Madaba can be counted for transfer except the Pharmacy a maximum of 25% of the courses can be counted for transfer.
5. The student must have successfully passed the course, with a minimum grade of 50% or its equivalent, for the course to be equivalently transferred.
6. Placement exams are not eligible for equivalency.
7. Failed courses are not eligible for equivalency
8. Transferred courses are not included in the calculation of the student's semester and cumulative GPA.
9. The period since the completion of the courses to be equivalently transferred should not exceed five years for scientific courses and seven years for humanities courses.

D- Course Equivalency Procedures:

1. If a student transferring from another university or a bridging program wishes to have their previously completed courses considered for equivalency, they must submit a request to the Admission and Registration Department upon admission. The department then forwards the request to the relevant faculty dean for course equivalency processing.
2. Course equivalency is carried out in the student's academic department according to the aforementioned policies.
3. Once the equivalency process is completed in the academic department, the results are sent to the Admission and Registration Department.
4. The department finalizes the equivalency procedures and informs the student about the courses that have been granted equivalency.
5. The student is given a period of two academic semesters from the date of admission to the university to review and appeal the course equivalency decision. After this period, the student needs approval from the Council of Dean to request a review and modification of the equivalency decision by the academic department.

Third: Admission Requirements for Master's Program

A- Admission Requirements

1. The university, from which the student has obtained their bachelor's degree, must be recognized by the Jordanian Ministry of Higher Education and Scientific Research.



2. The student's grade point average (GPA) in their undergraduate degree should not be less than "Good" or its equivalent. However, applicants with an acceptable GPA or its equivalent are eligible to apply for the master's program, in accordance with the general policy for admission of students to graduate studies issued by the Higher Education Council.
3. The student's undergraduate studies should have been completed in a regular full-time mode.
4. Students who hold a bachelor's degree obtained through distance learning are allowed to apply for programs, provided they meet the conditions specified in the general policy for admission of students to graduate studies issued by the Higher Education Council.
5. The student must have a valid English language proficiency certificate (accompanied by an authentication letter) within the required standards as specified in the general policy for admission of students to graduate studies at Jordanian universities issued by the Higher Education Council.

B- Documents required

1. Certified copy of the bachelor's degree certificate or its equivalent.
2. Certified transcript of the bachelor's degree or its equivalent.
3. Equivalence of the bachelor's degree Certificate for students with foreign certificates or Arab certificates requiring equivalence from the Ministry of Higher Education.
4. Copy of the official identification document (Civil Status ID for Jordanians, birth certificate, passport for non-Jordanians, or ID card for Jordanian female citizens' children).
5. Recent colored passport-sized photograph (2 copies).
6. Copy of the military service book (for male Jordanians) or exemption certificate.
7. Proof of passing the language proficiency exams.
8. Security card for Syrian students or the registration number from the Directorate.
9. Residency document for non-Jordanian students residing in Jordan.
10. Non-Jordanian students should contact their country's cultural attachés in Jordan to provide the university with a letter of no objection to studying at the university, as required for some nationalities.

C- Admission procedures

Applications for enrollment in the program should be submitted on the approved form to the Admission and Registration Department during the period specified by the council. All necessary supporting documents should be attached to these applications.

